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 Agendapunt 

1 Opening, mededelingen en vaststellen agenda                                                 

De voorzitter opent de vergadering en de agenda wordt vastgesteld.  

 

In het bijzonder welkom aan Robert Kreukniet als nieuwe wethouder in dit overleg. Robert Kreukniet was 

eerder wethouder in de bestuursperiode 2014-2018. 

Nog niet alle voorzitters van de bestuurlijke overleggen zijn benoemd. 

De voorzitter verwacht dat op korte termijn alle voorzitters van de bestuurlijke werkgroepen bekend zijn. 

 

Na dit overleg zal de voorzitter verslag doen van het Monitoringsoverleg en dit toezenden aan de zeven 

colleges met het verzoek dit te bespreken met de gemeenteraad. 

De voorzitter verzoekt allen het inhoudelijk verslag in de collegevergaderingen te behandelen om de 

voortgang te bespreken. Het Monitoringsoverleg vindt tweemaal per jaar plaats in het voorjaar en het 

najaar. 

2 Korte terugblik en reflectie afgelopen bestuurlijke periode                                 

De voorzitter geeft aan tevreden te zijn over de afgelopen bestuurlijke periode. Binnen de pijlers zijn er 

mooie resultaten geboekt. Wellicht had er in de voortgang op sommige momenten iets meer snelheid in 

mogen zitten, maar we mogen trots zijn op de resultaten die we met elkaar hebben geboekt en moeten 

dit zeker uitstralen en successen delen. 

 

We zitten met elkaar in een goede 'flow'. In juni hebben we een hele goede college-ontmoeting gehad 

met de nieuwe colleges. Hier waren echter nog niet alle colleges volledig vertegenwoordigd. Maar van 

alle colleges was een afvaardiging. De college-ontmoeting straalde enthousiasme en 

samenwerkingsbereidheid uit.  
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Monitoringsoverleg Groeiagenda 

Genodigden:  Burgemeester Dordrecht (voorzitter) 

Voorzitters bestuurlijke overleggen Groeiagenda 
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Daarnaast hebben we succesvolle Kwartaalbijeenkomsten georganiseerd die wij ook volgend jaar weer 

organiseren in samenwerking met de Triple Helix partners.  

 

In Monitoringsbrief van februari 2022 zijn 3 aandachtspunten benoemd:  

- Woningbouw en verdeelvraagstuk sociaal 

- Lokale vertaling van regionale ambities 

- Continuïteit van de samenwerking 

De voorzitter vaagt hoe hierop gehandeld is in de afgelopen periode. Deze onderwerpen blijven ook de 

in de huidige collegeperiode aandacht vragen. 

 

André Flach geeft aan dat er  behoefte is aan een platform waar alle gemeenten bestuurlijk aan tafel 

zitten. Hij doet de suggestie om het Monitoringsoverleg hiervoor te benutten. De voorzitter geeft aan dat 

ook het afstemoverleg hiervoor een geschikt gremium kan zijn. Afgesproken wordt hier nader op terug te 

komen. 

3 Aandachtspunten en reflecties op de meervoudig lokale samenwerking binnen Smart Delta Drechtsteden                                                                                                      

 

Bestuurders blikken vooruit op de nieuwe bestuurlijke periode. Ze benoemen vanuit hun rol als voorzitter 

van de werkgroep de ambities en aandachtspunten voor de meervoudig lokale samenwerking voor 

lokale colleges en raden, mede aan de hand van de zomermonitor Dashboard - Monitor Smart Delta 

Drechtsteden: Groeiagenda - Drechtsteden (buurtmonitor.nl) en de aanbevelingen van de vorige periode. 

  

Bouwen en Wonen en Bouwen en Ruimtelijke Ontwikkeling – Toelichting Robert Kreukniet 

De vorige periode heeft de werkgroep een knip aangebracht in enerzijds de bouw en versnellingsopgave 

en anderzijds de huisvestingsvraagstukken. Bouwen/RO houdt zich met name bezig met de 

bouwproductie en de gebiedsontwikkeling. Wonen/volkshuisvesting houdt zich bezig met de 

huisvestingsvraagstukken en locaties. Er zijn natuurlijk veel raakvlakken en ook veel dezelfde 

bestuurders. We gaan (voorlopig) werken met twee werkgroepen, maar we trekken nauw samen op, ook 

i.v.m. het vervolg op het BRINK-rapport. Dat raakt beide werkgroepen. 

 

In de monitor is te zien dat er een stijgende lijn zit in de bouwproductie-aantallen, maar dat het op regio-

totaal nog niet snel genoeg gaat. De prognose is positief. Dit jaar bouwen we ruim 1200 woningen in de 

regio, we gaan naar ruim 2000 per jaar in 2025. Maar dat gaat niet vanzelf en we zullen hier zeker slim 

voor moeten samenwerken met onze bouwpartners en met elkaar gezien de krapte in het ambtelijke 

apparaat. Op dit moment loopt het bod van de provincie aan Hugo de Jonge. Ons aandeel nu is onze 

woningbouwprogrammering zoals door de provincie is vastgesteld. We hebben aangegeven bij de 

provincie dat we meer kunnen leveren, ook als andere regio’s minder kunnen of willen. 
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De lobby bij de provincie loopt. We zetten in op een goede relatie. Zo heeft Peter Heijkoop ingesproken 

bij PS en hebben we een rondetafelgesprek. Het ambitieniveau van onze regio en dat van de provincie 

blijft daarbij onderwerp van gesprek. Onze bouwambitie is nog onvoldoende door vertaald in provinciaal 

beleid. Er lijkt wel meer ruimte voor maatwerk aan te komen, en dit zal onderwerp zijn voor de 

provinciale verkiezingen. We gaan ook snel in gesprek met Jaap Paans als kwartiermaker van de 

regionale bouwtafel. Lokale bouwtafels kunnen ook benut worden of opgericht worden als deze er nog 

niet zijn.  

 

De voorzitter vraagt of de ambities zoals genoemd in de Groeiagenda niet te ambitieus zijn m.b.t. de 

woningbouw. Robert Kreukniet geeft aan dat we moeten blijven koersen op onze groeiambitie.  

De voorzitter vraagt wat de grootste belemmerende factoren zijn die de woningbouw stagneren? 

Dit betreffen o.a. duurdere grondstoffen, doorlooptijden van bestemmingsplannen en personeelstekorten.  

 

Opgave wonen en volkshuisvesting - toelichting Ton Spek 

In de monitor is te zien dat het aandeel sociale woningbouw nog steeds is afgenomen t.o.v. 2016. Deze 

inhaalslag moeten we echt prioriteit geven. We moeten elkaar hier beter in vasthouden en elkaar helpen 

in plaats van verwijten maken. We moeten gaan kijken naar het totaal van onze regio en niet meer naar 

de totalen per gemeente. Daarbij komt dat het Rijk en de provincie hier ook strakker op gaan sturen, dus 

we moeten dit echt met elkaar doen en voorkomen dat er van hogerhand wordt ingegrepen. 

 

Bovendien wordt de druk op de sociale woningbouw groter door de toename van allerlei doelgroepen 

(Oekraïne, statushouders, kwetsbare doelgroepen etc.). Om woningen te kunnen leveren voor kwetsbare 

doelgroepen gaan we de samenwerking binnen het sociaal domein expliciet opzoeken.  

 

Daarnaast moeten we aan de slag met de gevolgen van de koerswijzigingen van het Rijk. Hoe gaande 

plannen om 50% betaalbaar, waarvan 30% sociaal, uitgewerkt worden en wat zijn de gevolgen voor 

onze plannen? Met name de ambitie om bepaalde huishoudens/inkomensgroepen aan onze regio te 

binden. 

 

Voor de exacte aantallen per gemeente op het gebied van bouwen verwijzen we u naar: 

https://ocd.buurtmonitor.nl/mosaic/dashboard/bouwen in de monitor. Hier kunt u de desbetreffende 

gemeente selecteren.  

 

Werken en economie - Toelichting André Flach  

We koersen in de Groeiagenda op 30.000 extra banen, maar we merken dat we (zeker in deze tijd) die 

ambitie moeten bijstellen. We maken een kanteling van getalsmatige groei naar groei in kwaliteit.  
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Voorts licht Andre Flach toe dat een van de knelpunten in de opgave Economie en Werken is dat er 

vrijwel geen uitgeefbare ruimte meer is op de bedrijventerreinen in de regio en dat onze watergebonden 

bedrijvigheid (dus met kadegebruik) niet altijd juist wordt ingezet. Zowel vanuit woningbouwlocatie 

behoefte als vanaf het water is er veel druk op de bestaande watergebonden bedrijventerreinen. 

Rijkswaterstaat (RWS) wil liever geen activiteiten langs de oevers, dat moet in binnenhavens, want RWS 

wil niet dat de vaarveiligheid of vaarsnelheid wordt belemmerd. De vraag naar woningen in de stad aan 

het water is onverminderd hoog. Kortom, veel verschillende belangen en markontwikkelingen die veel 

druk zetten op de mogelijkheden om slim te groeien. Dit is dus een uitdaging die we de komende periode 

gezamenlijk moeten gaan oppakken. Nedstaal is daarbij een goed voorbeeld. We moeten steeds meer 

kijken naar brede welvaart. 

 

Daarnaast vraagt de voorzitter hoe de blik is op het urgentiebesef bij bedrijven betreft hun human  

capital-opgave. Andre Flach licht toe dat dat urgentiebesef er zeker is. Bij sommige sectoren is sprake 

van paniek, voornamelijk de technische sector.  

 

Bereikbaarheid en mobiliteit -  toelichting Ton Spek 

Een van de opgaven is om het openbaar vervoer uit het dal van corona te halen. We merken nog steeds 

dat er veel minder mensen gebruik maken van het openbaar vervoer. De berichtgeving voor het 

afschalen openbaar vervoer door het Rijk is niet positief. Het is juist van belang dat het openbaar vervoer 

gepromoot wordt zodat het openbaar vervoer aantrekkelijk blijft voor iedereen.  

Positief nieuws is dat de Provincie wil investeren in nieuwe treinstellen op de MerwedeLingelijn. 

 

Daarnaast zijn er positieve ontwikkelingen op het gebied van de verbreding van de A15 en de fietsinfra. 

Hier gaan we de komende periode veel aandacht aan besteden 

Met betrekking tot het personenvervoer over water zijn de resultaten echter ondermaats. Dat geldt zowel 

voor de waterbus als voor kleinschalig personenvervoer over water.  

 

Energietransitie en Duurzaamheid -  toelichting Jacqueline van Dongen 

Er speelt veel in de wereld op het gebied van Energietransitie en Duurzaamheid. 

De krappe arbeidsmarkt is ook voor deze opgave een probleem. Beschikbare middelen bepalen het 

tempo. 

Regionaal maken we grote stappen met betrekking tot het warmtenet. Er ligt een grote uitnodiging om 

deze transformatie vorm te geven. 

 

De noodzaak om verbinding te leggen tussen de andere opgaven van de Groeiagenda en de opgave 

energie wordt steeds groter. Netcongestie zet bijvoorbeeld op verschillende plekken in Nederland al een 

rem op bouwprojecten (woningen en bedrijven). Daarnaast geldt een tekort aan vakmensen als 

belangrijkste knelpunt binnen de energietransitie, terwijl dit ook weer een kans kan bieden om 
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bijvoorbeeld energiearmoede tegen te gaan. Dezelfde energiearmoede maakt dat het sociaal domein en 

de energietransitie de komende jaren nog nauwer met elkaar verbonden zullen zijn. 

 

Ton Spek vult aan dat het waterstof-fieldlab van Stroomlijn een mooi voorbeeld van een cross-over is. 

Daardoor zijn er nu plannen voor 5 waterstoftankstations in de regio.  

 

Externe betrekkingen PA en communicatie – toelichting André Flach 

We hebben afgelopen periode veel werkbezoeken in de regio gehad, dit zetten we komende periode 

onverminderd voort. 

Daarnaast is de Regio Deal volop in uitvoering en bereiden we ons voor op de aanvraag voor 2023. Ook 

gaan we onze periode meer richten op Europa en zullen we een nieuwe Nieuwspoortbijeenkomst in Den 

Haag organiseren. Binnenkort wordt de nieuwe website Smart Delta Drechtsteden gelanceerd en zetten 

we in op stevige positionering van ons merk. Hierbij kijken we tevens naar communicatiestrategie met 

Deal.  

 

4 Kalender komende periode                                                                                

 Kwartaalbijeenkomst 4 oktober 2022 

 Spotlights On 14 t/m 19 november 2022 

 College ontmoeting 15 november 2022 

 Kwartaalbijeenkomst 6 december 2022 

 Kwartaalbijeenkomsten 2023  

 

Het programma van de Kwartaalbijeenkomst op 4 oktober heeft als thema bereikbaarheid en is deze 

editie volledig samen met de Werkgevers Drechtsteden opgezet. Zij hebben zich inhoudelijk 

gecommitteerd en beloofd dat dit een voor ondernemers zeer aansprekende avond wordt.  

Er zijn meerdere sprekers vanuit het veld. 

 

In de week van 14 november t/m 19 november is de Spotlights On week met op 15 november de 

college-ontmoeting. Het wordt een week vol (licht)spektakel, waarin onze regio zich trots presenteert.  

Carlo Post meldt dat er negatieve berichtgeving op sociale media zijn verschenen m.b.t. de stijgende 

energieprijzen en de verlichte bruggen. De verlichting is zeer energiezuinig, maar het wringt in de 

beeldvorming. We werken aan een duidelijke woordvoering hierop, inclusief Q&A. 

 

Deze college-ontmoeting zal benut worden om onze colleges in voltalligheid bijeen te laten komen om 

het onder meer te hebben over het Bestuurlijk Regionale Ecosysteem onderzoek. Voor dat onderdeel 

zullen we dan ook de colleges van Hoeksche Waard, Molenlanden en Gorinchem uitnodigen.  

 



 

6 | 6 

De Kwartaalbijeenkomst van 6 december staat in het teken van bouwen en wonen. Op dit moment wordt 

de voorbereiding daarvoor opgestart.  

 

Ook in 2023 worden Kwartaalbijeenkomsten georganiseerd. Wel merken we dat het organisatorisch en 

inhoudelijk een uitdaging is om elke 3 maanden een aansprekende bijeenkomst neer te zetten. 

5 Rondvraag en afsluiting 

Van dit overleg wordt een verslag gemaakt. Uit het verslag wordt beknopt de rode draad gehaald en 

aangeboden in een brief aan de colleges en raden.   

 

Ton Spek geeft aan dat er vanuit de Auditcommissie van gemeente Sliedrecht is aangegeven dat er 

behoefte is aan inzage in budgetten van het Uitvoeringsprogramma  

Olga Arandjelovic meldt dat er aan herijking van het Uitvoeringsprogramma wordt gewerkt inclusief 

begroting. 

 

Het volgende Monitoringsoverleg is nog niet ingepland maar zal zoals gebruikelijk in februari.  

 

De voorzitter dankt alle aanwezigen en nodigt allen uit voor de aansluitende borrel in het Dordts 

Patriciërhuis. Daarnaast hoopt de voorzitter allen te zien tijdens de Kwartaalbijeenkomst op 4 oktober in 

Landvast. 

 

 

 

 


